
Hauptversammlung der 
Evonik Industries AG, Essen 

Evonik Industries AG AGM, 
Essen 
At its AGM 2015, Evonik Industries AG set an example for sustainability 
and presented itself to shareholders in energy-saving LED light. We (in 
collaboration with the trussco planning office) were responsible for 
creating the lighting concept. LED moving lights were installed for the 
coloured surfaces along with pure-white for the rim lighting, LED profilers 
for the lecterns and Fresnel lenses for the stage. Furthermore, we rea-
lised the basic lighting for the entire hall floor space accommodating the 
audience with 200 LED Fresnel lights. This meant that, on the technical 
side, we were able to save 70% of the power that would otherwise have 
been needed for the AGM and we were also able to keep the temperature 
on stage pleasantly low.

Die Evonik Industries AG setzte bei der Hauptversammlung 2015 ein nach-
haltiges Zeichen und präsentierte sich den Aktionären in energiesparen-
dem LED-Licht. Wir erstellten (in Zusammenarbeit mit dem Planungsbüro 
trussco) das Beleuchtungskonzept: LED-Movinglights für die farbigen Flä-
chen und in reinweiß für die Spitzlicht-Ausleuchtung, LED-Profiler für die 
Rednerpulte sowie Stufenlinsen für die Bühne wurden installiert. Zudem 
konnten wir die Grundbeleuchtung der gesamten Hallenfläche im Publi-
kumsbereich mit 200 Stufenlinsen in energiesparender LED-Ausführung 
realisieren. Auf diese Weise konnten im technischen Bereich der Haupt-
versammlung rund 70 Prozent Strom eingespart und zudem die Temperatur 
auf der Bühne angenehm niedrig gehalten werden.
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